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Dániel az álomfejtő 2. rész

Kedves Gyerekek!

Előző alkalommal Nabukodonozor király álmával foglalkoztunk. Láttuk, hogy
Nabukodonozor király álmot látott, ami félbeszakadt, de mivel nem tudták megfejteni a varázslók
és az írástudók, így meg akarta őket öletni. Dániel viszont időt kért, imádkoztak, mire Isten
kijelentette neki az álmot és értelmét, így megmenekültek és végül nagy tisztességben részesültek.

Szeretnék egy kicsit visszatérni arra, hogy Dániel nem úgy adja elő az álom megfejtését,
mintha az ő bölcsességéből fakadt volna, hanem Istennek adja a dicsőséget. „…van Isten az égben,
aki a titkokat megjelenti”. Elhallgathatta volna, hogy Isten jelentette ki neki és akkor egyedül övé
lett volna a dicséret. De Dániel jól ismerte Istent és tudta, hogy Isten a dicsőségét másnak nem adja.
Aki ismeri Istent az egyre inkább kicsinek látja magát, Istent pedig mindennél hatalmasabbnak.
Elismeri, hogy minden, amik vagyunk -egészségünk, képességeink, tudásunk- Tőle kaptuk
ajándékba kegyelemből. Nem érdemeltünk semmit, mert bűnösnek születtünk.

Ennek ellenkező példája az, amiről azt mondják, hogy „más tollával ékeskedik”.
Valószínűleg ti is kerültetek már olyan helyzetbe, amikor nem nektek járt volna a dicséret,

de mivel jól esett, inkább szóvá sem tettétek. Vagy megpróbáltatok valamit mások előtt úgy
beállítani, hogy azzal magatokat jó színben tüntettétek fel, pedig a dicsőség nem a tiétek lett volna.
Ez ugyanúgy hazugság, amikor elhallgatjuk az igazságot. Mondok egy hétköznapi példát. Az
iskolában feladatot kell közösen megoldani és mondjuk, hogy a padtársam gyorsabban megoldotta,
de nem szól én pedig gyorsan lemásolom, majd szólok, hogy megvan az eredmény. A tanárnak
bemondva, dicséretet kapok, ezzel máris elvettem azt a másiktól, nem engem illetne a szóbeli
jutalom. De például, ha dolgozatíráskor „puskázunk” tulajdonképp azzal is más tollaival
ékeskedünk, nem a saját tudásunkkal szerzünk dicséretet, jobb jegyet.

A másik tanulság, amiről nem beszéltünk előző alkalommal az, hogy mivel ma is sokan
álmodunk és szeretnék tudni annak jelentését, sokan fordulnak álomfejtőkhöz vagy úgynevezett
álmoskönyvekhez, esetleg kártya ill. tenyérjósokhoz. Emellett nagyon sokan kíváncsiak arra, hogy
mit írnak horoszkópok, mi fog velük történni. Ki ne szeretné tudni egy különös álom jelentését
vagy a jövőjét? De ez sajnos tévút, ilyenkor ördögi erőktől tudakozónak és nem attól, aki valóban
tudja az álom megfejtését. Sokszor, akik ilyenekhez járnak ugyanúgy ördögi, démoni befolyás alá
kerülhetnek és az állapotuk rosszabb lesz, mint előtte. Régen az ószövetségi időkben nagy
jelentőséget tulajdonítottak egy-egy álomnak. De akkoriban Isten is gyakrabban üzent álom által.
Pl. Jákób vagy József álma is eszetekbe juthat. A mai időkben erre nincs feltétlenül szükség, mert
kijelenti akaratát sok más módon is, pl. a biblia olvasása közben, vagy igehirdetés által, esetleg egy
hívő ember által üzen nekünk. Előfordulhat ugyan, hogy így is megjelent nekünk valamit az Úr, de
ez elég ritka. A jövőt, az elkövetkezendő dolgokat pedig ritkán mondja meg álomban Isten, mivel a
Bibliában, a teljes Szentírásban a legfontosabb minket is érintő dolgokat leíratta. Nincs szükség
újabb különleges kijelentésekre.

Szeretném megemlíteni, hogy egyszer nekem is volt egy olyan álmom, amikor sokat
olvastam az elragadtatásról, hogy én is felemelkedtem a földről a levegőégbe az Úrhoz. Nagyon
szép álom volt, sajnos még nem következett be, de ezt várjuk mi hívő emberek az Ő ígérete szerint.

Egy másik dolog ezzel kapcsolatban, hogy szokták mondani arra az emberre, aki egy kicsit
szórakozott, hogy álmodozó. Vannak biztosan közöttetek is olyanok, akik szeretnek álmodozni,
gondolataikba mélyedni. Elgondolkodtok pl., hogy mi lenne ekkor vagy akkor, mondjuk, ha sok
pénzem lenne, ha erősebb, ügyesebb, szebb lennék. A sok álmodozás haszontalan dolog, bár jó
érzéssel töltheti el az embert, ha beleképzeli magát bizonyos helyzetekbe. Az Isten dolgairól való
elmélkedés viszont hasznos, mert azzal a jellemetek is formálódik, és bensőtökben épültök, az Úr
Jézushoz kezdetek hasonlítani.



Röviden az álom jelentéséről. A rettenetes aranyszobor négy birodalmat jelentett. Az első,
ami az aranyfej Nabukodonozor asszír-babiloni birodalma. A második, ami ezután lett az ezüst mell
és karok a méd-perzsa birodalom, aminek Darius király volt a vezetője, akiről később a Dániel
könyvében van még szó. A harmadik a görög-macedón birodalom, a réz has és oldalak, aminek a
híres Nagy Sándor volt a királya. Aztán a római birodalom következett negyedszerre, amit a vas és
cserép lábak jelentenek. De ez a birodalom ketté oszlott és vége lett, mint az előzőek. Lesz majd
egy új római birodalom is, -ami most kiépülőben van- amit a kő, maga az Úr Jézus zúz össze és
aztán majd megvalósul az Ő Ezeréves Királysága.

Láthatjuk ebből, hogy akármilyen hatalmasnak néz ki egy-egy vezető ember, vagy
birodalom, hamar vége lehet, minden földi hatalom csak Istentől adott ideig állhat fenn. Az ember
olyan, mint a fű, ezt láthatjuk is ebben a szárazságban. Ami nemrég zöld volt elsül, kiszárad. De
Isten uralmának nem lesz vége. Ez nagy bíztatás a mi számunkra, akik őt féljük és benne bízunk.

Szeretettel,

Debrecen, 2022. június 19.-én Falucskai Dani


